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Folklorni seminar 18-20. veljace 2011 

Dnevnik voditeljice seminara o jednom divnom vikendu na otoku Ekerö 

 

Trecu godinu za redom odrzan je folklorni seminar za Hrvate u Svedskoj koji su istovremeno i clanovi 

hrvatske zajednice (Sveriges Kroatiska katoliker – SKK) unutar svedskog katolickog saveza SUK 

(Sveriges Unga katoliker). Trodnevni seminar odrzao se u Marielund-u na otoku Ekerö u 

Stockholmskom arhipelagu, a sudjelovali su clanovi drustava Ivan Merz (domacin), HKD Jadran te 

clanovi SKK-a iz Vaggeryd-a. Cilj seminara je razvijanje suradnje medju drustvima, jacanje veza sa 

kulturnim nasljedjem i upoznavanje sa onima koji dosada nisu sudjelovali na seminarima ovoga tipa. 

 

Hladnoca i niska temperatura (-24 C) docekali su nas 

na snijegom i ledom prekrivenom otoku Ekerö. Ali 

dolaskom u Marielund obuzela nas je toplina i 

radost kad smo sreli nama draga i poznata lica. Nije 

proslo puno vremena do trenutka kad su tamburasi 

ispunili lokal svojim tonovima. 

 

 

Tijekom veceri obavljena je registracija sudionika seminara i razmjestaj po sobama. Nakon toga smo 

vecerali i istovremeno se upoznali sa onima koje nismo ranije susretali na ovim seminarima.  

U subotu ujutro probudio nas je suncev sjaj i nekoliko djevojaka iz Jadrana krenulo je u setnju (Maria i 

Linda), a nasa predsjednica Jelena obula je tenisice i posla na trcanje. Vratile su se natrag sa 

ledenicama u kosi i licima prekrivenim ledom, u to vrlo hladno ali lijepo jutro.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 



2 

 

Nakon dorucka uslijedilo je 5 sati intenzivnog vjezbanja plesova Hrvatskog zagorja pod vodstvom 

Karoline Novosel uz pomoc Linde i Marije. Bio je to pravi kondicijski trening koji je zahtjevao puno 

koncentracije i izdrzljivosti. Unatoc bolovima u nogama i zglobovima nitko nije posustao do kraja.  

 

Prvi ples bio je  ”Repa”. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Muski plesaci bili su odlicni i vrlo angazirani. Iako neki od njih nisu nikada plesali folklor uspjesno su 

naucili koreografiju. 
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Jadranova tamburaska sekcija nazalost nije 

sudjelovala u kompletnom sastavu, ali Mario, Anto i 

Tihomir uspjesno su suradjivali sa glazbenicima iz 

Stockholma. Glazba snimljena sa YouTube-a bila je 

dovoljna podloga za skidanje pjesama, tonaliteta i 

pojedinacnih dionica koreografije za svaki 

instrument. Ubrzo je i glazbena pratnja bila 

spremna tako da se trening nastavio zajednickim 

snagama, a rezultat je bio odlican! 

Vrlo nadareni mladi glazbenik Boris bio je zaduzen za 

”skidanje” tamburaskih dionica. Bez vecih problema  

svi su tamburasi imali svoje dionice za vjezbanje. 

 

 

 

 

Trening je zavrsen zajednickim izvodjenjem 

kompletne koreografije. Na kraju smo se slikali svi 

skupa za uspomenu na ovaj seminar. 

 

 

 

 

 

Nakon vjezbanja koreografija imali smo zasluzeni odmor sve do mise koja se odrzavala u maloj 

kapelici u blizini. Misu je predvodio mons. Biletic, voditelj hrvatske katolicke misije u Stockholmu i 

glavni vikar Stockholmske Biskupije. Nakon mise vecerali smo, a onda festali svi zajedno do kasno u 

noc. 
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Basista Vedran predvodio je pjesmu svojim   Iako smo bili umorni od vjezbanja tijekom 

divnim glasom.     dana, bilo je tesko odoljeti plesu na  

     vecernjoj festi. Noge su boljele, ali to nije  

     bilo vazno jer smo uzivali! 

 

Petar Zorica otkrio je svoj skriveni talent   Martina i Maria bile su najzadovoljnije 

postavsi ”bubnjar veceri”, nakon sto se i on  kada je ponudjen chips i kola. To se  

ukljucio u vjezbanje plesa tijekom dana.   cekalo! 
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Nedjelja je zapocela godisnjom skupstinom SKK:a, a nastavljena misom u kapelici. Nakon rucka doslo 

je vrijeme za odlazak kucama. Bilo je tesko razici se od nasih prijatelja i ljudi s kojima dijelimo 

zajednicku ljubav prema glazbi i plesu. Stoga se vec sada rade planovi za slijedece okupljane koje 

nadajmo se necemo morati predugo cekati. 

 

HKD Jadran ima fantasticnu plesnu grupu i okestar. 

Nase zajednistvo je svakim danom sve jace jer smo 

neobicno sretni kada smo zajedno. Volimo se druziti i 

zabavljati unatoc velikoj razlici u godinama izmedju 

pojedinih clanova. To me cini neizmjerno ponosnom i 

daje mi veliku inspiraciju za nastavak rada. 

 

 

 

 

Za vrijeme puta u Stockholm i natrag pjevali smo citavim putem uz neprestanu svirku nasih sviraca. 

Zeljela  bih isto tako poruciti onim sviracima koji nisu isli s nama da im drugi puta necemo dozvoliti da 

ostanu kuci. Zelimo dijeliti sretne trenutke s vama! Nedostajali ste nam puno! 

 

 

 

 

Velika hvala i nasem vozacu Johnu Gavranu koji nas 

je sigurno dovezao do odredista u Marielund i vratio 

kucama. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Voditeljica seminara Karolina Novosel 


